
Protokół Nr  8/09 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu  25 maja 2009 r. 
 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał na XLII Sesję Rady Miejskiej: 

a) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego  lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, trybu ich pobierania, a także zasad zwrotu wydatków 
za niektóre świadczenia z pomocy społecznej – druk U, 

Przedstawia: Sylwia Żmuda-Kowalczyk - Dyrektor MOPS 
b)  zmieniająca uchwałę – Akt założycielski Gimnazjum nr 1 w Białogardzie – druk H, 
c) zmieniająca uchwałę – Akt przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Władysława 

Broniewskiego w Białogardzie – druk I, 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci gimnazjów publicznych prowadzonych 

przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów – druk J, 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów – druk K, 
f)  zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta 

Białogard dla niepublicznych przedszkoli oraz szkół podstawowych i gimnazjów o 
uprawnieniach szkół publicznych – druk L, 

g) przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć w 
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Białogard można obniżyć 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć, oraz warunków i trybu tego obniżenia 
– druk Ł, 

h)  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów i 
logopedów zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto 
Białogard – druk M, 

i) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Miasto Białogard – druk N, 

j) tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w 
ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
Miasto Białogard – druk O, 

Przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
k) udziału Miasta w pokryciu wydatków Policji – druk B,  
l) zasad współdziałania Miasta Białogard ze wspólnotami mieszkaniowymi położonymi w 

obrębie murów starego miasta w Białogardzie przy realizacji projektu „Rewitalizacja 
Starego Miasta w Białogardzie – Etap II” oraz zasad i trybu udzielania z budżetu 
Miasta pomocy finansowej na remonty części wspólnych budynków mieszkalnych tych 
wspólnot w ramach tego projektu – druk W, 

ł) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2009 – druk S’, 
Przedstawia: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

3. Projekty organizacyjne szkół i przedszkoli na rok szkolny 2009/2010. 
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Przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
4. Sprawy różne: 

- pismo Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w sprawie dofinansowania fantoma, 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 
 
Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 9.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik.  
 Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i przedstawiony porządek, 
głosując: za- 4  (jednogłośnie). 
  
Ad 2 
Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał na XLII Sesję Rady 
Miejskiej: 

a) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego  lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, trybu ich pobierania, a także zasad zwrotu wydatków 
za niektóre świadczenia z pomocy społecznej – druk U, 

Przedstawiła: Sylwia Żmuda-Kowalczyk - Dyrektor MOPS 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Skoczyk – pytał czy były głosy osób korzystających usług w sprawie zmian stawek? 
Dyrektor – odpowiedziała, że wystąpiła z projektem, gdyż obniżka ma zachęcić do korzystania 

z usług i spowodować większe zainteresowanie. 
J.Leszczyk – pytał o bazową kwotę 13 zł, czy jest szansa zmniejszenia tej kwoty, bo był duży 

wzrost z 8 zł na 13 zł? 
Dyrektor – powiedziała, że przeanalizuje ten temat, aby odpłatność za usługi zmalała. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie). 
 
b)  zmieniająca uchwałę – Akt założycielski Gimnazjum nr 1 w Białogardzie – druk H, 
Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 
c) zmieniająca uchwałę – Akt przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Władysława 

Broniewskiego w Białogardzie – druk I, 
Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci gimnazjów publicznych prowadzonych 

przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów – druk J, 
Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
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Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – zwrócił uwagę na duże różnice między ilością uczniów w gimnazjach. Wskazał na 

konkurencyjne Gimnazjum „Scholar”. 
Naczelnik EKP – odpowiedział, że zwracano uwagę dla Dyrektora Gimnazjum Nr 1, aby 

ograniczyć przyjmowanie uczniów w porozumieniu z Dyrektorem Gimnazjum Nr 2. 
J.Leszczyk – proponował debatę nt. oświaty, aby ten temat załatwić. 
J.Turnik – powiedział, że w innych miastach idzie się w kierunku prywatnych szkół, podnosząc 

przy tym poziom. W tej kwestii nie będzie się wypowiadał. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów – druk K, 
Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

f)  zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta 
Białogard dla niepublicznych przedszkoli oraz szkół podstawowych i gimnazjów o 
uprawnieniach szkół publicznych – druk L, 

Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
g) przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć w 

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Białogard można obniżyć 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć, oraz warunków i trybu tego obniżenia 
– druk Ł, 

Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał jak wygląda sprawa godzin ponadwymiarowych? 
Naczelnik EKP – odpowiedział, że o tym mówi  inna uchwała. 
B.Stanczewski – uważa, że wymiar dyrektora nie powinien być naciągnięty, aby nie było 

sytuacji, że zwalniamy nauczycieli. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
h)  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów i 

logopedów zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto 
Białogard – druk M, 

Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – poruszył potrzebę zatrudnienia psychologów w szkołach, gdyż problem w tym 

zakresie wzrasta.  
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Naczelnik EKP – odpowiedział, że dyrektorzy zgłaszali do projektu zapotrzebowanie na 
psychologów, na co można otrzymać środki unijne. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 
i) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Miasto Białogard – druk N, 

Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
 
Wniosek,  aby  w§ 1 zmienić zapis zamiast „do 15 oddziałów” zmienić” do 14 oddziałów” 

Poprawkę przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
j) tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w 

ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
Miasto Białogard – druk O, 

Przedstawił: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. EKP 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Jarosz – powiedział, że od 1 września 2009 r. należy zmienić stawkę za dzierżawę tego 

budynku. Szkoła „Scholar” powinna kupić obiekt, aby mogła samodzielnie inwestować i 
polepszyć jego wygląd.  

 
k) udziału Miasta w pokryciu wydatków Policji – druk B,  
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz -  stwierdził, że sprawa sztandaru już wcześniej została odrzucona przez Radę. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że na sesji budżetowej autopoprawką zdjęto kwotę 

dofinansowania dla Policji, a poprawką Burmistrza została ponownie wprowadzona. 
Dlatego mimo zapisania środków w budżecie musi być uchwała precyzująca ten wydatek. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 
l) zasad współdziałania Miasta Białogard ze wspólnotami mieszkaniowymi położonymi w 

obrębie murów starego miasta w Białogardzie przy realizacji projektu „Rewitalizacja 
Starego Miasta w Białogardzie – Etap II” oraz zasad i trybu udzielania z budżetu 
Miasta pomocy finansowej na remonty części wspólnych budynków mieszkalnych tych 
wspólnot w ramach tego projektu – druk W, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza 
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Głos w dyskusji zabrali: 
K.Skoczyk – poruszył sprawę budynku, gdzie mieszka rodzina Dragańskich, który został 

objęty II Etapem Rewitalizacji Starego Miasta. Radny pytał  jaka jest obecna sytuacja? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że była ekspertyza i geologia. Grunt jest niestabilny, zaczął się 

obsuwać. Znaleźliśmy sposób zabezpieczenia tego budynku metodą Cellera. Ogólny koszt 
wzmocnienia wyniósłby ponad 300 tys. zł. Przybudówkę można rozebrać, bo stanowi ona 
odrębny budynek.  

J.Leszczyk – poruszył sprawę zasadności dotyczącej rozłożenia spłaty dla mieszkańców  na 10 
lat. Ponadto sygnalizował, aby nie stwarzać lepszych warunków kredytowych dla 
mieszkańców niż Miasto wzięło, gdyż grozi to sankcjami prawnymi.  

K.Jarosz – stwierdził, że była mowa o ratach miesięcznych, a w projekcie jest mowa o ratach 
kwartalnych, o co chodzi w innych ratach. 

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że to dotyczy uzgodnień terminów spłaty w zależności od potrzeb 
mieszkańców. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie). 
 
ł) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2009 – druk S’, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – prosił Burmistrza o interwencję w sprawie dębu przy wjeździe na stadion, który 

jest wydłubany, spróchniały oraz stanowi zagrożenie. 
B.Stanczewski – zwrócił uwagę na topole z lewej strony, które też stanowią ogromne 

zagrożenie. 
Z-ca Burmistrza – powiedział, że przekaże tą sprawę zarządcy. Ponadto poinformował, że 

boisko Gimnazjum Nr 1 nie otrzymało dofinansowania. Burmistrz proponuje, aby 
dokończyć tą inwestycję ze środków własnych. Mamy zapisane ok. 300 tys. zł oraz można  
dołożyć ponad 100 tys. zł i oddać wcześniej boisko do użytkowania. 

B.Stanczewski – przypomniał, że na poprzedniej Komisji wnioskowaliśmy o środki na bieżnię 
tartanową. Rozmawiał z profesjonalną firmą z Zielonej Góry w sprawie renowacji tartanu i 
otrzymał informację, że koszt  renowacji bieżni tartanowej wyniesie 120-150 zł/m2. Radny 
uważa, że lepiej w tym roku wydać mniejsze środki, niż za rok prowadzić generalny remont 
za miliony zł. 

Z-ca Burmistrza – poinformował o otwarciu konkursu w ramach RPO na nawierzchnie boisk 
otwartych. Zapis został wykreślony z budżetu i nie możemy złożyć wniosku  na 
dofinansowanie. Z-ca Burmistrza uważa, że niektóre zapisy w budżecie na przyszłość są 
pomocne  w razie pojawienia się możliwości dofinansowania. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
 
Ad 3 

Projekty organizacyjne szkół i przedszkoli na rok szkolny 2009/2010 przedstawił 
Naczelnik Wydz. EKP. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – poruszył sprawę sygnałów dotyczących zwolnień nauczycieli mianowanych 

zatrudnionych na czas nieokreślony. 
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Komisja zapoznała się z przedstawionym materiałem nie wnosząc uwag. 
 
Ad 4 
W sprawach różnych głos zabrali: 

K.Jarosz – pytał odnośnie projektu uchwały w sprawie kredytu na drogi? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że zostało przeniesione na kolejną sesję, gdyż będzie 

spotkanie w tej sprawie. 
K.Jarosz – stwierdził, że brakuje realizacji ul. Komara. Radny pytał czy ta ulica będzie 

robiona? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że będzie robiona, bo taki zapis jest w budżecie Miasta. 

Jesteśmy na etapie ukończenia kosztorysu i nastąpi realizacja. 
 
Komisja zapoznała się z następującymi pismami: 

- prognozą oczekiwanego zapotrzebowania na miejsca w przedszkolu i szkole (w 
załączeniu), 
- danymi dotyczącymi szkół ubiegających się o dotację na monitoring wizyjny (w 
załączeniu), 
- umowami najmu pomieszczeń w SP Nr 3 (w załączeniu), 
- wykazem beneficjentów zakwalifikowanych do programu „Budowa wielofunkcyjnych 
boisk sportowych ogólnie dostępnych dla dzieci i młodzieży” w 2009 roku (w załączeniu), 
- pismo Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w sprawie dofinansowania fantoma (w 
załączeniu), 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  pismo Komendanta Państwowej Straży 

Pożarnej w sprawie dofinansowania zakupu fantoma pod warunkiem, że zakup zostanie 
wsparty przez pozostałe gminy, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 5 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 11.30  zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 
 
Przewodniczący  Komisji 

              
                    Janusz Turnik 
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